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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökéne k

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Mi okozhatta a szentesi ivóvizek arzéntartalmának 252-szeresére emelkedését? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A közelmúltban tudomásomra jutott, hogy Szentesen az utóbbi években jelent ősen
megnövekedett az arzén mennyisége az ivóvizekben, ami kiemelt egészségkárosító hatássa l
bír . Lakosok kértek vízmin őség ellenőrzést ingatlanjukon, és megdöbbentően magas értékeket
mértek, 252-szeresére emelkedett ugyanis az arzén mennyisége a vizeikben az 1998-ban
mértek óta, és a megengedett értéktő l 25,2-szer nagyobb.

A leginkább kritikus értékeket adó terület közelében működött korábban a Kontakta
Alkatrészgyár, amely galván üzemként tevékenykedett . Információim szerint arzén tartalm ú
vegyületeket is használtak a munkájuk során, a gyártásból keletkezett iszapot pedig
ledepózták egy szentesi szántóföldre .

Tisztelt Miniszter Úr !

A helyi lakosok félnek, hogy maradandó egészségkárosodásuk lesz, vagy ráko s
megbetegedéseknek vannak kitéve, ha használják az ingatlanjaikon található vizeket . Az
arzén az egyetlen olyan hazai ivóvíz szennyez ő anyag, amelyről több független vizsgálat
kimutatta, hogy az ivóvízben található, határérték feletti szennyezettség növeli a b őr- és
tüdőrák, nagyobb koncentrációnál pedig ezeken felül még a hólyag- és veserák kialakulásána k
kockázatát .



Milyen segítségre számíthatnak önkormányzati, illetve állami szinten a szentesiek? Hogya n
oldják meg a lakosok a haszon- és háziállataik vízellátását, illetve az öntözést? A környéke n
szarvasmarha, sertés, baromfi- és a lótartás is megfigyelhető , az állatokat pedig a hálózati
vízbő l tudják csak itatni .

Ki a felelős a kialakult helyzetért? Kinek a dolga segíteni a lakosokat megfelel ő minőségű
vízhez jutni? 2009 . december 25-én járt le a határid ő a vizeink arzén szintjének EU- s
határértékre történő csökkentésére. Milyen monitorozás történt az érintett területen az elmúl t
években az arzén mennyiségének nyomonkövetésére, csökkentésére?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . szeptember 12 .
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